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MASOPUST

Počasí nám ani trošku nepřálo, 
foukal hodně silný vítr a bylo 
mokro po dešti. Jako vždy začal 
masopust už dopoledne, a to prodejem 
zabijačkových dobrot, tentokrát 
v hospůdce na hřišti. Jako vždy zajel 
masopustní povoz nejprve do 
Mlčechvost, tam ale našel pouze jednu 
posmutnělou vesničanku.
Přes všechny útrapy se ale 
nakonec sešlo hodně masek, 
některé obzvlášť vydařené. Lidí 
a  dětí bylo taky dost. Bylo by 
škoda, kdyby se celá tato veselice 
nekonala. Určitě se na to těšili 
nejen dětičky, ale i rodiče, kteří se 
též nebáli obléci nějakou tu 
masku, či se nějak nechali 
pomalovat. Místostarostka 
Kristýna Rabinčáková předala 
maskám symbolický klíč od obce 
a  svolila tak 
k  průchodu 
průvodu obcí. 

9. BŘEZNA
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Že s čerty nejsou žádné žerty! O tom nás přesvědčil jeden rozdováděný Krampusák, který nejen, že řídil dopravní 
provoz a nutil řidiče uhradit poplatek za průjezd obcí, ale dokonce tu u nás před hospodou poměřoval síly 
s  traktorem, co nám tahal alegorický povoz v průvodu. Traktorista Zdenda se jen tak nedal, silám pekelným 
nepodlehl, no ale měl na mále! Krampusák zle řádil, ale nakonec náš Zdenda a jeho Zetor přeci jenom zvítězil.

V průvodu byly i dva povozy. Jeden s koníčkama, který vezl 
kapelu a jeden historický traktor, který vezl alegorický vůz 
ozdobený budovatelskými slogany a obsazený místními podivíny. 
Dále se v průvodu nacházela ještě ruční kárka s občerstvením. 
Určitě se tu sluší poděkovat Romaně a Oldovi Buriánkovým za 
koblihy, teplý čaj a výborný teplý svařáček.
Masky navštívily i oblíbené občerstvovací místo u Rabinčáků. Astérix 
znavený hledáním nepřátelských galů se zde posilňoval nejen výbornými 
teplými koláčky, ale i svým kouzelným lektvarem.
Všechny masky se vyfotily na křižovatce a pak už průvod zakončil svou 
pouť před krčmou. Zde byly rituálně odpraven medvěd a  vyhlášeny 
a  odměněny nejlepší masky průvodu. V kategorii děti a dorost se 
vítěznými maskami staly tučňák Lucinka, naplavené motorkářské kotě 
a Martina Chmelíková jako druid. Vítěznými dospěláckými maskami pak 
obživlý medvěd, letos ztvárněný Evou Šubrtovou, vodník maskovaný tak 
dobře, že v něm málokdo  poznal Veroniku Soudskou, a čert krampusák, 
kterého si na sebe navlékl Kuba Granát, zvaný bombička.
Nakonec vysvitlo i slunce a některým maskám vytvořilo svatozář.
Poděkování si zaslouží i pan Brož s povozem a kapela Kredo, která 
obstarala hudební doprovod nejen v průvodu, ale i na večerní zábavě.

Foto i text: František Hormandl a Ondřej Mamula

Masopustní zvyky mají zřejmě původ v předkřesťanských slovanských oslavách konce zimy. Masopust, a zvláště 
několik posledních dní tohoto období, byl pro lidi v minulosti oficiálním svátkem hodování, během kterého bylo třeba 
se dosyta najíst. Vrcholí posledním čtvrtkem tohoto období, zvaným Tučný čtvrtek, spojeným se zabijačkou 
a hostinou. Poslední tři dny, tedy o masopustní neděli, v pondělí a úterý se konají různé rituální úkony, průvod 
masek, scénické výstupy a končí taneční zábavou. Pak by měl následovat dlouhý čtyřicetidenní půst až do velikonoc. 
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ZÁPIS DO ŠKOLY

VYNÁŠENÍ MORANY

2. DUBNA

2. dubna škola ve Vraňanech, 
mezi jednou až čtvrtou 
hodinou odpolední žila 
příchodem nových žáků 
s  rodiči. Žáci, kteří usednou 
v  září do školních lavic 
nejdříve musí projít zkušebním 
pohovorem. Nejdříve přivítání 
v  ředitelně školy. Do prvního 
patra školy rodiče a školního 
nováčka uvedla Tereza 
Tesaříková, oděna v dlouhý 
bílý šat. Ale choďte bez 
škobrtnutí po schodech...Alice 
Turbová, učitelka první třídy 
vyzkoušela u nováčků 
výslovnost a výtvarný projev. 
V  další učebně Veronika 
Soudská a Gabriela Fárková 
prověřily u nováčků počítání, 
poznávání geometrických 
tvarů, jejich barvy. Na závěr 
ještě jednou k paní ředitelce. 
Nezbývá než počkat na verdikt, 
zda rodiče mají připravovat pro 
své dítko školní potřeby. 
Někteří budoucí žáci již školní 
batoh mají od rodičů koupený, 
jak mne bylo sděleno. Na 
viděnou v září při zahájení 
nového školního roku.

Václav Uher

4. dubna byl vyřknut smrtící ortel paní Zimě. Kdo jej řekl ? Žáci a paní učitelky 
z mateřské školy. Za slunečného, ale větrného počasí, v odpoledním čase před 
školkou byl sraz rodičů, dětí, ostatních. První rozloučení s paní Zimou bylo 
taneční. Děti s písní na rtech zatancovaly v kruhu (má magickou sílu) okolo 
paní Zimy. Účastníci vynášení prošli obcí, přes náves, most k řece Vltavě, 
k bývalému přívozu. Druhé a konečné řešení, jak se zbavit paní Zimy, je jediné. 
Úkolu se ujal pan Martin Chmelík, starosta obce. Paní Zimu zapálil a vhodil do 
řeky. Na připravené „líto“ si děti, (i rodiče, pokud nezapomněli kličku...) uvázat 
barevnou stužku, aby nadcházející jaro bylo hodně barevné. Václav Uher
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NOC S ANDERSENEM

VYBÍJENÁ

4. DUBNA

Noc s Andersenem je vlastně taková akce ve škole. Je to o tom, 
že žáci škol přespí ve škole a čtou si literaturu od Hanse 
Christiana Andersena. Mají zážitek.
Museli jsme se navečeřet doma, ve škole večeře nebyla.
V sedm večer jsme se sešli ve škole, dali jsme si spacáky 
a karimatky do rohu a potom se všechny děti sešly ve 4. a 5. 
třídě.
Tadeáš a Verča nám na interaktivní tabuli udělali prezentaci 
o Hansi Christianu Andersenovi, aby děti vůbec věděly, kdo 
vůbec Hans Christian Andersen byl, jaký měl život a co napsal.
Téma letošní noci s Andersenem bylo výročí nakladatelství 
Albatros a dětská poezie.
Četli jsme básničky a po chvilce se 
rozdělili do trojic, jenom Julča a 
Johanka vytvořily dvojici. Děti 
dostaly papír a vymýšleli básničky. 
Třeba na slovo most, drak, letadlo, 
vlak a klíč.
Když padla devátá hodina, 
šlo se na bojovku, kterou 
připravili čtvrťáci a páťáci. 
Na prvním stanovišti jsme 
museli podlézt plachtu, na 
druhém uhádnout 
hádanku, na třetím skákat 
gumu. Čtvrté stanoviště bylo zvláštní, ochutnávali jsme různá 
jídla. Na dalším jsme sestavovali kostku. Na konci jsme se 
v altánu podepsali a šli zpátky do školy. Na stezce odvahy 
někteří čtvrťáci a páťáci strašili tak, až rozbrečeli spolužačky.
Když stezka odvahy skončila, tak jsme skočili do pyžam a šli 
spát. No ale jak kdo. Petr usnul jako první. Ale třeba čtvrtá 
a pátá třída se ještě koukali do půl druhé na Titanic. Když 
odešlel pan učitel, rozpoutali jsme polštářovou bitvu.
Ráno jsme se probudili asi v sedm hodin, paní učitelky asi 
v  7:30. Pak jsme si šli vyčistit zuby a pak na snídani. 
Dopoledne jsme pak říkali, jak se nám noc s Andersenem 
líbila, ukazovali si naše výtvory, ale moc už jsme se neučili.

Reportáž sestavena ze slohových prací: Julinky, Johanky, 
Tadeáše, Lumíra, Petra, Fandy.

Báseň na téma "most":
Znám já jeden most,
jmenuje se kost,
na tom mostě brouk,
na mě se kouk.

Báseň na téma "letadlo":
Letěl jsem jednou letadlem,
mobil mi propad sedadlem.
Mobil jsem ale nenašel,
tak jsem se na něj vykašel.

15. ÚNORA

Když jsme jeli na vybíjenou, vstávala jsem v 6:00, protože jsme museli být na zastávce v 6:50, protože nám v 6:54 
jel autobus do Kralup. Když jsme dojeli na nádraží, všichni jsme si koupili cibulové kroužky. Potom jsem šli do školy, 
tam nás provedli, potom jsme se nasvačili a šli jsme do haly na cukrovaru.
Náš první zápas jsme hráli s Nelahozevsí, nebyli ještě rozehraní, tak jsme vyhráli. Pak nastalo to nejtěžší, ZŠ Václav 
Havel. Václav Havel podváděl, protože kapitán měl poslední život a Tadeáš ho škrtal o nohy a rozhodčí to uznal. Ale 
ta jejich učitelka šla za rozhodčím a řekla, že to neplatí a rozhodčí řekl "tak dobře". Tím pádem jsme prohráli zápas.
Potom jsme šli hrát s Komendou, šance byla malá, ale troška naděje tam byla. Nakonec jsme s nimi ale také prohráli.
Ale i přesto jsme vyhráli pohár za celkové 3. místo. 
Pak jsme se šli převléknout a vydali se na nádraží. Cestou jsme se stavili v Penny, pak šli na nádraží a do Vraňan 
jsme jeli vlakem. Z nádraží jsme šli pěšky do školy a ukazovali jsme pohár. A tím skončilo dopoledne vybíjené. No 
ale to nejhlavnější je, že jsme si to užili.

Reportáž sestavena ze slohových prací: Marušky, Julie a Johanky
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JAZZOVÝ VEČER S KAPELOU TWO TOWERS HULU JAZZ 4. LEDNA

První kulturní akcí pořádanou spolkem Mošna v novém 
roce byl trochu netradiční a pro někoho svým zaměřením 
možná odvážný koncert skupiny Two Towers HULU 
Jazz. 
Jak říkali v úvodu koncertu sami hudebníci: jazz vydrží 
dvě hodiny poslouchat jen málo kdo. Ale naši posluchači 
nejen, že vydrželi, ale také se skvěle bavili. Potleskem 
oceňovali úžasné výkony a ještě si vyžádali přídavek. 
Tato Jazzová skupina je složená ze čtyř muzikantů – 
Radek Škeřík (piano, akordeon), Jindřich Zika (trubka, 
zpěv, perkuse), Jan Kodym (kontrabas), Martin Janovský 
(bicí) – a jedné zpěvačky (Petra Chlebníčková). Společně 
hrají od roku 2012 a jejich repertoár tvoří převážně jazz, 
swing, šanson i muzikál v jazzové úpravě. 
A proč HULU?  HULU značí HUdebně Léčebný Ústav. Pod 
tímto názvem vzniklo  nejprve duo složené ze zpěvačky 
Petry a pianisty Radka, později se rozšířili v kvintet. 
Jak píší na svých stránkách: jsou mladí, krásní, 
inteligentní a  kvalitní. Spojují talent s humorem 
a radostí z hudby.  Je to vidět a hlavně slyšet. 
Děkujeme.

Text i foto: Milena Chmelíková

PLES DIVADELNÍHO SPOLKU MOŠNA 16. BŘEZNA

V sobotu 16. března se v sále v Mlčechvostech konal druhý spolkový 
ples DS Mošna. 
Téma plesu byl film a filmové hvězdy, což se pro spoustu 
tancechtivých stalo velkou výzvou. Na ples tak dorazil král 
s královnou, Gandalf, Indiana Jones s doprovodem, několik pirátů 
z Karibiku, španělská tanečnice, několik hvězd stříbrného plátna 
třicátých let i s mafií, Tonda Blaník, Kleopatra s doprovodem, 
Freddie Mercury, rocková hvězda, světélkující robot, Černoch a před 
půlnocí dorazil i Obelix.  
K poslechu a hlavně k tanci hrála kapela Jendy Pudláka, složená 
převážně z mladých hudebníků. S kapelou si zahrál a zazpíval 
i Mošňák Martin Píštěk.  Hráli výborně, parket byl stále plný. Stejně 
nabito bylo i u baru, kde se o obsluhu postarala Kristýna Balounová. 
Limo, pivo i víno teklo proudem, chlebíčky uspokojovaly hladové 
žaludky tanečníků. 
Tombola byla bohatá a tak byly všechny tombolenky rychle 
prodány.  Tímto děkujeme Jahodárně Vraňany, panu Janu 
Deršákovi a také členům spolku Mošna, kteří tombolu zajistili. Pro 
zpestření plesu přijely zatančit Lužecké ladies. Jejich kankánový 
tanec byl strhující a roztleskal a rozezpíval celý sál. 
Obelixem byla připravena malá soutěž, která prověřila znalosti čtyř 
soutěžících  jak jinak, než v oblasti filmové.  Někteří soutěžící byli 
v obraze. Jiní, zřejmě ovlivněni nervozitou si ani neškrtli. Nejvíce 
bodů získala Alice Turbová.  
Před půlnocí se také losovala tombola, Obelixovi asistovala krásná 
asistentka a výherci cen mohli být jistě spokojení.  Kapela měla vybrat nejlepší kostým a nakonec zvolila Tondu 
Blaníka. 
Spolek Mošna věří, že se všichni skvěle bavili a na příští ples, jehož téma už se vybírá, zase rádi dorazí.
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LOUTKOVÁ POHÁDKA O LESNĚNCE 31. BŘEZNA

Spolek Mošna ve spolupráci se společností EUFORIE 
EUROPE pořádal v neděli 31. března loutkové představení 
pro děti – pohádku O LESNĚNCE v podání loutkového 
divadla „Na cestě“. 
Sídlem divadla je Liberec, avšak nemá vlastní scénu – je "na 
cestě". Hraje po celém území České republiky i v zahraničí. 
S  představením přijela Eva Kelemenová, absolventka 
divadelní fakulty Akademie muzických umění v Praze 
(DAMU). 
Překrásné loutky z molitanu jsou dílem jejího manžela, který 
je vyrobil tak, aby vypadaly jednoduše, a přitom vystihovaly 
povahu jednotlivých postav. Eva Kelemenová vedla loutky i se 
zvukovým doprovodem velice poutavě a děti se často 
přirozeně zapojovaly, aby pomohly spravedlnosti a zabránily 
zlu tak, jak to má v pohádkách být. 
Po skončení představení pozvala paní Kelemenová děti na 
pódium a předvedla jim loutky z blízka. Děti si je mohly 
osahat a samy vyzkoušet. Také vyzvala děvčata, aby si 
zkusila zatancovat taneček, který se objevoval v průběhu 
pohádky. Dívky byly z počátku nesmělé, ale pak tančily bez 
ostychu. 
Mošna děkuje paní Evě Kelemenové a Mgr.Jessice 
Horváthové z Euforie Europe za krásné zpestření nedělního 
odpoledne.

PANTOMIMA? TO NENÍ ŽÁDNÁ PITOMINA 27. LEDNA

Spolek Mošna Vraňany uspořádal divadelní 
workshop pro děti i rodiče pod vedením herce, 
moderátora, mima a scénáristy Jiřího Stanislava. 
Jiří Stanislav působil také jako pedagog, politik, 
horník, hasič záchranář. Herecky začínal 
v  ostravském Divadle Petra Bezruče a hostoval 
v  Městských divadlech pražských. Natáčel před 
filmovou kamerou v zahraničí i v České republice 
(seriál ‘Velmi křehké vztahy‘). 
Na odpolední představení si Stanislav pro děti 
připravil jednoduché pantomimické příběhy, do 
kterých na jevišti zapojil nejen děti, ale i dospělé. 
Nutno podotknout, že děti byly fyzicky i herecky 
poněkud pružnější. I když popustit uzdu fantazii 
a předvádět mnohdy nelehké situace bylo i pro děti 
náročné a často byly zaskočené. Vyzkoušely si ale, 
že v podstatě vše se dá předvést a se vším se dá 
vyhrát, třeba jen s vlastními hlasivkami, pažemi, 
obličejem a že k zábavě není potřeba ani telefon ani 
televize. Děkujeme panu Jiřímu Stanislavovi 
i  ostatním náhodně vybraným účinkujícím za 
příjemně strávené odpoledne.

Text i foto: Milena Chmelíková
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OBECNÍ VÝLET DO KUTNÉ HORY

Dne 27. 4. se uskuteční obecní výlet. Nejdříve navštívíme zámek Kačina, který je jednou z nejvýznamnějších 
empírových staveb v Česku. Poté se přesuneme do Kutné Hory, kde navštívíme Chrám svaté Barbory, který je zapsán 
na seznamu Světového dědictví UNESCO. Na závěr budou mít účastníci zájezdu možnost se občerstvit ve 
znovuotevřeném pivovaru Kutná Hora. Ke dni psaní tohoto příspěvku,(28. 3.) zbývá několik málo posledním míst 
v autobusu.
Další výlet, tentokráte zaměřený více pro rodiny s dětmi, plánujeme na začátek června. Pojede se do Liberce, kde 
bude hned několik možností, kam s dětmi vyrazit. Bude to Zoo, Botanická zahrada, Dinopark, IQ Landie nebo 
Centrum Babylon.

GEOKEŠERSKÝ CITO EVENT 3. BŘEZNA

Nedělní dopoledne 3. března 2019 patřilo ve 
Vraňanech kačerům, jak si hráči geocachingu 
říkají. Sešlo se jich 46 ze všech směrů od 
Vraňan, ale i z německých Drážďan. Jednalo se 
už o čtvrté CITO setkání ve Vraňanech od roku 
2016. Tato setkání se vyznačují tím, že hráči 
této hry dělají něco pro přírodu. Tentokrát však 
nešlo o odklízení skládky nebo úklid odpadků, 
ale o pomoc ornitologickou. Cílem tohoto 
setkání bylo rozvěsit po Vraněnech ptačí budky 
pro menší ptactvo. Nakonec se nám podařilo 
rozvěsit 29 budek a věříme, že se vraňanským 
ptákům v nich bude dobře bydlet. Na podzim 
chceme udělat podobnou akci 
v  Mlčechvnostech i  u nádraží. Michal Matěj

LÍNÝ TENIS 3. BŘEZNA

V sobotu se v místní sokolovně utkalo devět dvojic ve sportovním turnaji v líném tenise. Nastoupili jak ostřílení borci, 
tak příležitostní hráči i začátečníci, jak členové TJ Sokol Vraňany, tak i hosté. První tři příčky obsadily tyto týmy:

 první místo Martin Hudecek 
a Anička Vyšatová,

 druhé místo druha Markéta 
Motejzíková a Jan Kliment,

 třetí místo Matěj Motejzík 
a Michal Krejžík.

Vítězství bylo večer řádně 
a společně zapito a zajedeno.
Líný tenis zaujal mnoho hráčů, ale 
i diváků, kteří se přes zimu pilným 
tréninkem začaly připravovat na 
účast v turnaji v příštím roce.

Text: D. Dočkal, foto: O. Mamula
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PRVNÍ ČÁST FOTBALOVÉ SEZÓNY 2018/19
Máme tu druhou polovinu sezóny a s ní 
přichází i mnoho dobrých zpráv. To, čeho 
jsme chtěli v nejbližší době dokázat, se stalo 
a podle mého názoru si vraňanský fotbal 
získává zpět svou úroveň. Od začátku této 
poloviny se nám velmi daří. Hned v prvním 
zápase s týmem SK Postřižín jsme zvítězili 
2:0, pak nás ale čekal těžký zápas proti Veltrusům, při němž 
jsme všichni bojovali o výhru a málem se nám to podařilo, nebýt 
chybných rozhodnutí domácího laického rozhodčího, který měl 
v začátku zápasu ukázat červenou kartu jednomu z obránců 
Veltrus, který jako poslední hráč fauloval Honzu Švejcara, který 
upaloval sám na bránu. Naopak později v zápase udělil 
červenou kartu jednomu z našich hráčů a po gólu z ofsajdu 
a zbytečné penaltě jsme nakonec podlehli 2:1. Zbytek zápasů už 
vyšel v náš prospěch. Po skvělé výhře na penalty proti celku FK 
Kralupy 1901 B jsme porazili i týmy TJ Tursko (doma 4:2) a TJ 
Sokol Ledčice (venku 1:5). Nyní nás s největší pravděpodobností 
čeká dvojzápas o postup do další fáze s TJ Sokol Dolany B. 
Podle nových pravidel postoupí do vyšší soutěže tým, který 
projde tzv. pavoukem, kde týmy od prvního do osmého místa 
(první s osmým, druhý se sedmým apod.) spolu sehrají 
dvojzápasy, než zbyde jen jeden tým, který následně postoupí do 
třetí třídy. Toho se nyní snažíme dosáhnout a pokud se nestane, 
že budou chybět důležití hráči týmu, a morálka a zápal vydrží, 
tak si myslím, že máme velkou šanci postoupit. K této šanci 
pomáhají i kvalitnější tréninky pod vedením Zděnka Martínka 
a Jardy Mikše st., kteří se s námi nemazlí a značně díky tomu 
zvedli kvalitu kádru. Odráží se to i v docházce na tréninky. Na 
většině trénincích je v průměru deset hráčů, což je velký nárůst 
od začátku sezóny. V týmu panuje dobrá morálka, a to i díky 
postupnému vylepšování zázemí. Organizační stránka klubu 
také zaznamenala zkvalitnění, ať už ve vnitřních věcech klubu 
či ve spolupráci s obcí. S podporou obecního úřadu fotbal ve 
Vraňanech jen vzkvétá. Chtěli bychom s obcí co nejvíce 
spolupracovat, protože je jeden z hlavních faktorů, které 
pomohu dostat vraňanský fotbal vysoko, a pokud se to 
nepovede tuto sezónu, tak v té další máme jasný cíl. 
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VALNÁ HROMADA AFK VRAŇANY 23. BŘEZNA

V prostorách klubovny se konala valná hromada klubu, které se 
účastnili i dva čelové zastupitelstva obce. Na VH AFK bylo 
předneseno a schváleno:
 zpráva předsedy AFK
 výsledek hospodaření AFK za rok 2018
 povinnosti členů AFK a výše členského příspěvku pro rok 2019 

ve výši 500, Kč
 zásady pro využívání bytů v domě č.p.229

Valná hromada AFK zvolila výkonný výbor ve složení:
 Slavík Jaroslav  předseda AFK
 Švejcar Marek  hospodář a pokladník 
 Hanuš Karel  vedení účetnictví
 Bulíř Martin  sportovní sekretář 
 Brincko Gabriel  člen výboru
 Martínek Zdeněk  člen výboru, trenér
 Mikš Jaroslav  člen výboru, trenér

VH AFK rozhodla, aby výkonný výbor spolku v roce 2019:
 zahájil jednání s obcí Vraňany s cílem uzavřít novou smlouvu 

o využívání a správě pozemků pro využití klubem,
 zavedl v roce 2019 podvojné účetnictví v hospodaření spolku,
 vypracoval dlouhodobý sportovní plán klubu,
 vypracoval dlouhodobý ekonomický plán spolku,
 zajistil bezchybné fungování pořadatelské služby při všech 

utkáních včetně účasti laických rozhodčích,
 zajistil provedení potřebných a nutných oprav v hráčských 

kabinách.

Každopádně tomu dáme všechno, co můžeme, a věříme, že 
s Vaší podporou se nám dříve či později podaří dotáhnout AFK 
Vraňany do třetí třídy.
Text: Jaroslav Mikš ml., foto: Anna Vyšatová a Ondřej Mamula
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CYKLOTOULKY

23. března otevřela cykloparta „pátou knihu“, která se bude plnit událostmi, zážitky, postřehy. První výlet měl za cíl 
Ctiněves a okolí řeky Labe a Vltavy. Ze startu odjíždí osm. Pavel Kos překvapil a dojel skupinu za Spomyšlí. Kopec 
hornobeřkovický někoho zapotil. Láďa Gürtler čeká v Černoučku. Olda Kotek a Alex Cakl již jsou ve Ctiněvsi. Konečně 
je nás 12. „Vařený“ Jantar je vynikající. Pod dohledem Řípu dojedeme do Krabčic. Do Bechlína vede peleton Eva 
Hrstková. Zimní trénink na spiningu je holt znát. Honza Kliment přebírá od Oldy Kotka „umění vyhledávat zkratky“. 
V Předoníně na chvíli zmizel, objevil se až v lese. U Hněvic je složené velké množství polenového dřeva. Na labské 

ŠIPKY

Rád napíši pár slov o probíhajícím celoročním  
turnaji v šipkách. Jedná se již o 7.ročník, který se 
hraje podle stejných pravidel. V posledním kole 
jsme vyzkoušeli nový způsob hraní závěrečného 
kola, které činí finále zajímavější. Začínáme hrát 
2x301 a potom1x501. Po skončení třetího kola se 
přepočítá pořadí a hraje se od posledního místa ve 
skupinách a 45 nejlepších hraje spolu. Podle 
ohlasů to vypadá, že je to zajímavější a zůstane to 
tak do konce turnaje.
V letošním ročníku máme největší účasti ve všech 
kategoriích i jednotlivých kolech. Nejméně bylo 42 
hráčů a nejvíce v jednom kole 50. V kategorii 
mužů je hodnoceno 55 hráčů. Vede Jarda Mikš 
o 4 body před Pavlem Peškem a na 
3. místě je Filip Waltr se ztrátou 23 bodů. Zatím 
to vypadá , že o 1. místo mohou bojovat pouze 
Mikš a Pešek. O třetí místo budou bojovat Waltr, 
Hanzlík,  Balatý Vl. a Pešek J. V kategorii žen je 
hodnoceno 23 žen Na 1.místě je Kateřina 
Knorová, která vede s náskokem 21 bodů a má 
pravděpodobně vítězství zajištěno.O druhé a třetí 
místo budou hrát Řádová Milada, Havlíková 
Lucie,  Gurtlerová Romana a Balounová Kristýna. 
V družstvech je zatím hodnoceno 23 družstev. 
Mnoho z nich je kombinováno mužžena. Jasně 
vede tým „Něco tam dej“ ve složení Waltr, Balatý, 
který má prvenství prakticky zajištěné. Druhé 
místo je taky jisté. To má pro sebe  zajištěn tým 
Rychlé šípy (Pešek J., Brincko G.). O třetí budou 
ještě bojovat týmy Horáci, Hanzlíci a Fousata 
Hovada.
Do konce nám zbývají poslední dvě kola,  9.je na 
pořadu 4.5. a 10.kolo 1.6.
Tím skončí 7. ročník a rovněž organizátorství 
party důchodců manželů Řádových, Donátů 
a  Horáků, kteří se podíleli na řízení všech 
dosavadních ročníků, a kterým bych chtěl moc 
poděkovat, protože jeden člověk to nemůže dělat, 
aniž by se z toho nezbláznil. Řídit činnost až 50 
hráčů, kteří se dobře baví a moc neposlouchají 
pokyny, není opravdu jednoduché. Přeji všem, 
hráčům i organizátorům hodně zdraví, pohody 
a dlouhého trvání, dnes již tradičního, šipkového 
turnaje, který se díky svému formátu vymyká 
klasickým šipkám.     Díky    Vladimír  Horák
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CURLING 16. LEDNA

Tak se stalo že do naší vesničky po dlouhé době zabloudil Mráz, nejlepší děda. Krom toho, že maloval krásné květy 
na okna, tak nam taky nabídl krásnou ledovou plochu na místním obecním rybníce. A jak už bývá pravidlem, v té 
zimě kdy ani psa by nikdo nevyhnal, tak v teple krásně praskajícího hořícího dřeva v krbu místní hospůdky pár 
místních sportovců, alespoň duchem než fyzicky, začalo vymýšlet, jak tak krásného kluziště využít. Samozřejmě se 
nabízel hokej, ale vzhledem k tomu že ten vyžaduje příliš fyzické námahy a hrozí u něj i nějaká ta boule, rychle byl 
tento sport zavržen. Pak, po několika dalších pivkách, které jsou potřeba k vymýšlení takovýchto akcí, někdo jen tak 
bokem pronesl "a co takhle zkusit curling, to naše obec jaktěživ nepamatuje". Při představě ladných pohybů, jenž 
každý jistě již vidě v televizi, je to přeci jen hra olympioniků, všichni zúčastnění jednohlasně souhlasili a vrhli se na 
přípravy.
Počasí nám stále nahrávalo, přes noc mráz jako v ruské pohádce a ani přes den se rtuť na teploměru nedokázala 
vyšplhat výš než na 23 stupně pod nulou. Po sněhu ani památky, což bylo dobré pro hladký povrch hřiště. Na 
sociálních stránkách byl vystaven termín konání mistrovství, který vycházel na sobotu 26.1, s pozvánkou v doufání, 
že se zúčastní několik čtyřčlenných týmu. Hrací kameny bylo třeba vytvořit ze směsi pilin a vody, která se rozlila do 
připravených kyblíků s tím, že zmrzne do pevného stavu. Zde však nastal první problém, kdy podle zdejších poměrů 
třeskutý noční mráz tuto směs nedokázal skoro ani ochladit, natož zmrazit. Naštěstí se naskytla možnost, jak přírodě 
pomoci, a kameny byli zmraženy uměle v mrazicím boxu.
Zbývalo sehnat několik různobarevných košťat a nemalé množství potravinářské barvy k zakreslení hrací plochy na 
dosud nedotknutém hladkém kluzišti. Den před mistrovstvím byla vyslána rodina mamutových na zkoušku síly ledu 
(povolené ztráty na životech byly stanoveny na 5%). Změřená síla ledu 8cmse  i po zatěžkávací zkoušce zdála 
vyhovující, a tak se parta pořadatelů vrhla na přesné rýsovaní a barveni hrací plochy. Nastal den D a od rána bylo 
vše proti akci. Už při vyhlédnutí z ranních oken bylo jasné, že čerstvá deseticentimetrová sněhová nadílka přikryla 
pečlivě připravené hřiště, a teploměr, který se začal tlačit nad nulu, taky nebyl optimistický.
Ale akce již byla připravena i s nezbytným občerstvením v podobě svařeného vína a několika druhů voňavého rumu, 
kterým bylo nezbytné se zahřívat kvůli případnému nachlazeni, takže již nebylo cesty zpět a šlo se na věc. Nejprve 

cyklostezce je větší provoz „inlajnistů“. Druhá zastávka je v Dolních Beřkovicích, Na Knížecí. Jídlo je dobré, trochu 
zmatený vrchní. Podle Vltavy domů. Strážci zákona mají hlídku ve Vraňanech. Počasí na výlet bylo slunečné, 
bezvětrné, takže co více si přát. Super otevření pátého ročníku.
6. dubna, před desátou dopolední sraz účastníků druhého výletu. Kam dnes ? Budem na čas „za vodou“. Láďa Mašek 
po návratu z Vietnamu už umí perfektně česky...V Lužci nabíráme 
Lenku Soukupovou. Za Lužcí se část výpravy stane svědkem pádu 
inlajnistky. Přejdeme „trubkáč“ a „jsme za vodou“. Za Chlumínem 
pole s chřestem jsou již přikrytá, čeká se na sklizeň. Láďa Gürtler 
měl smůlu. Za Netřebí jej opustila vzdušná náplň duše. Čekáme 
u křížku před Vodolkou. Na spodním náměstí v Odolené Vodě je 
občerstvení. Loni na podzim jsme se tu sušili. Panenské Břežany, 
ztratil se nám Olda Kotek. Raději se vrátil domů. Z Klíčan až 
k  Vltavě, cyklistická nuda, samé klesání. Na přívozu většina 
doplňuje tekutiny, někdo něco malého sní. Do Kralup podle vody je 
to „coby dup“. Na Františku dáme jídlo. Láďa Gürtler se omlouvá, do 
Vraňan nejede, v týdnu se nachladil. Jarda Hoch s Evou Hrstkovou 
jedou na rodinnou sešlost. Ďoubalovi také spěchají domů. Zbytek 
výpravy dojel do cíle po stanovené trase. Vzorně zařízené slunečné 
počasí, bez protivětru. Jardo Slavíku, ty máš známé v ČHMÚ ?
Václav Uher

Další cyklovýlety jsou plánovány na:
 sobotu 27. dubna k jeskyni Klemperka
 sobotu 4. května okolo Dřínovskéhé vrchu a přes veltruský park
 sobotu 11. května na Starokladno a do Chýně
 čtvrtek až neděli 23.  26. května kolem Třeboňských rybníků
 sobotu 8. června k pivovaru Podkováň
 sobotu 22. června přes pivovar Mlýn na Úštěk
 sobotu 29. června k pivovárku Zichovec a Panenskému Týnci
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V prostoru po česačce chmele byly vykoupeny pozemky 
a soukromý investor, majitel těchto pozemků, připravuje stavební 
pozemky pro výstavbu rodinných domů. 
Tento prostor je v platném územním plánu naší obce označen jako 
BV15 (bydlení vesnické) a je tedy určen k zastavění rodinnými 
domy. Podmínkou pro schválení výstavby však je vypracování 
územní studie. Tato územní studie byla investorem zpracována 
a schválena Mělnickým úřadem, Krajským úřadem a také naším 
obecním úřadem. 
Dle této studie by zde mohlo vzniknout přibližně 14 parcel pro 
rodinné domy. Během dalšího stádia povolovacího procesu  obec 
uplatní další své požadavky, zejména na šíři příjezdové 
komunikace, osazení veřejného osvětlení a dalšími podmínkami dle 
dohody zastupitelů. 
V této chvíli je však zásadním omezením tohoto projektu kapacita 
ČOV Vraňany. O zvýšení kapacity ČOV jednáme se společností 
VKM a.s.
Protože obec není ani vlastníkem ani investorem tohoto 
developerského projektu, nemáme žýdné informace o tom, kdy, jak 
a za kolik budou pozemky či hotové domy na klíč ke koupi. 
S těmito ani podobnými dotazy se, prosím, na obec neobracejte.

PŘÍPRAVA STAVEBNÍCH POZEMKŮ

bylo třeba dovézt z výroby hrací kameny, ale další zlé znamení bylo, 
když půjčenému vozu došla u jahodárny nafta. Naštěstí byla 
posádka přeložena do provozuschopného náhradního vozidla 
a kameny s malým zpožděním dorazily na místo konání.
Dále bylo třeba, aby se dobrovolnici chopili hrabel a přivedli hřiště 
opět do přijatelného stavu zde při těžké práci už bylo potřeba 
zahřívat těla připravenými nápoji. Bohužel s vrstvou sněhu zmizely 
částečně i barevné kruhy vyznačující hřiště. Počasí se postupně 
horšilo a za občasného lehkého deště byly vytvořeny alespoň dva 
tymy  Ledová královna ve složení Pavel Pešek, Lucie Horčicová, 
Martina Mikšová a Martin Chmelík,  druhý tým „Hello Kitty“ ve 
složení Wendy a Kuba Granátovi a Eva a Jirka Šubrtovi.
Kolem 12 hodiny to vypadalo, že více týmů nebude, tak po krátkém 
vysvětlení pravidel byl rozpoután souboj mezi těmito dvěma rivaly. 
První hra nedopadla pro tým Martina Chmelíka moc dobře, když ve 
stavu 110 byl vhozen na led pomyslný ručník a začalo se s kolem 
druhým. To již bylo více vyrovnané o to vsak více dlouhé. 
S  přibývající teplotou začaly kameny po ledu spíše plavat, než 
klouzat, a to zřejmě vyhovovalo více tomu tymu, který v prvním kole 
obdržel tak zvaného kanára, a proto v druhem kole tento tým vyhrál 
poměrem 106.
Na další rozhodující kolo už sportovcům nezbývalo moc sil a hlavně 
většina z nich si ve svých botách uchovávala nemalé množství vody 
z tajícího rybníka, a tak byla domluvena smírčí remíza. Na první 
mistrovství curlingu Vraňany 2019 se dostavilo i několik diváků, 
kteří bujným fanděním podporovali závodníky.
Ve chvíli kdy z kluziště už byl spíše plavecký bazén, byly rozdány 
diplomy, rivalové si podali ruce a stali se opět přáteli (samozřejmě, 
že při sportovním zápolení šlo přátelství stranou) a všichni se vydali 
do svých vyhřátých domovů. Doufejme, že až se bude mistrovství 
opakovat v roce 2020, bude nám příroda lépe nakloněna.

Text a foto: Jirka Šubrt
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S platností od 1. 5. 2019 dojde v Nemocnici Mělník k úpravě modelu provozu ambulancí, který by měl lépe 
odpovídat zjištěným potřebám obyvatelstva a pacientů ve spádové oblasti.
V budovách současné interny a chirurgie budou jako doposud fungovat 24 hodin denně příjmové ambulance 
těchto odborností, ovšem výhradně za účelem akutního příjmu pacientů na lůžka interních a chirurgických oborů. 
Pro neakutní případy bude v budově interny otevřena lékařská pohotovostní služba pro dospělé. Ordinační doba 
bude ve všední dny od 16:00 do 20:00 hodin o víkendech a svátcích od 12:00 do 19:00 hodin.
V budově chirurgie bude nově v provozu úrazová ambulance a to od pondělí do neděle v čase od 7:00 do 15:30. 
V budově polikliniky provozuje nemocnice nadále ORL pohotovost pro děti a dospělé a to v nezměněných časech 
– pracovní dny od 16:00 do 20:00, o víkendech a svátcích od 8:00 do 20:00 hodin.
Výňatek z dopisu doručeného starostovi obce od společnosti Mělnická zdravotní a.s.

REKONSTRUKCE KOMUNIKACÍ V MLČECHVOSTECH

V tomto roce, pravděpodobně na přelomu jara a léta, začne rekonstrukce 
prvních dvou komunikací v Mlčechvostech, které jsou na pozemcích 1/25 
a 1/27  jedná se o první ulici odbočující vlevo od hlavní, při vjezdu do 
Mlčechvost, a krátkou uličku, která z ní zhruba v polovině odbočuje. 
Povrh těchto dvou ulic bude proveden ze zámkové dlažby o tloušťce 80mm, 
šíře těchto komunikací bude po rekonstrukci 5,5 metrů s obrubníkem ve 
výšce komunikace. Voda z těchto komunikací bude odváděna do pásu zeleně 
a do drenáží. Budou zbudována i místa pro parkování.
Současně bude zrekonstruováno i veřejné osvětlení, které bude instalováno 
dle samostatného projektu tak, aby splňovalo současně platné normy pro 
veřejné osvětlení.  
V těchto dnech by měl být ukončen povolovací proces stavby a udělno 
povolení ke stavbě.
Poptali jsme tři firmy, výběrové řízení na zhotovitele stavby bylo již ukončeno 
a pokud na příštím zasedání zastupitelstva bude dodavatel doporučený 
výběrovou komisí potvrzen, bude stavbu realizovat firma Šnajdr, se kterou 
máme dobré zkušenosti z jiných staveb. 
Cena za tyto dvě komunikace včetně DPH překročí 4 miliony korun. 
Pokusíme se získat krajskou dotaci ze Středočeského fondu obnovy 
venkova. 

ÚPRAVA PROVOZU VYBRANÝCH AMBULANCÍ MĚLNICKÉ ZDRAVOTNÍ, A.S.

NOVÉ OBECNÍ VOZIDLO

Vzhledem ke stáří obecního osobního vozu Škoda fabia, která slouží 
obci již od roku 2002, se zastupitelé rozhodli zakoupit pro potřeby 
starosty a zaměstnanců úřadu nový vůz. Při zjišťování parametrů, 
které by nový vůz měl splňovat, se zastupitelé shodli na tom, že by 
měl být použitelný jako dopravní prostředek pro starostu, ale také 
pro přepravu menších nákladů, pro které je nevhodné použití traktoru, 
nebo vozu Multicar. Na karoserii malé dodávky se zastupitelé shodli 
bez velké debaty a průzkumem trhu, byly vytipovány vozy Citroën 
Berlingo, Peugeot Rifter a Dacia Dokker. Nakonec padlo rozhodnutí 
na vůz Dacia Dokker, který je výhodný nejen cenou, ale i dostupností 
servisu na Mělníku. Za cenu 297 tisíc korun obec získala nový vůz, 
který má velmi širokou možnost uplatnění.  

STAVBA CHODNÍKU OD OÚ KE KŘIŽOVATCE NA LUŽEC

Další stavební akcí tohoto roku bude prodloužení chodníku, který v této chvíli končí u OÚ. Chodník bude prodloužen 
k Lužecké křižovatce. V původním návrhu této stavby bylo i zřízení přechodu pro chodce, který však nebyl schválen 
z důvodu blízkosti křižovatky a špatných rozhledových poměrů v tomto místě. Chodník, který bude nově zbudován 
však i tak zlepší bezpečnost průchodu obcí zejména směrem k ZŠ a MŠ. Chodník bude proveden ze zámkové dlažby 
a bude napojen na zrekonstruovanou autobusovou zastávku. Stavba bude realizována přibližně v polovině tohoto 
roku.
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PÁR SLOV K UKLIDNĚNÍ

Spotřebě elektřiny musí v každém okamžiku přesně odpovídat výroba ve 
zdrojích. O to se starají regulátory, řídící automaty a počítače. Případná 
nerovnováha by způsobila změnu proudu, napětí nebo frekvence, na které by 
reagovaly tzv. ochrany, podobně jako pojistky chrání naše domácnosti před 
zkratem. Cílem ochran je chránit zdraví před úrazem a majetek před 
poškozením. Ochrany v případě  poruchy, která je většinou způsobena zkratem, 
v případě přetížení vedení nevhodně směrovanými toky energie, vedení 
jednoduše odpojí od zbytku sítě. Stejně tak je v případě ohrožení odstaven 
generátor (elektrárna), a to jak při přetížení, tak i při nemožnosti odvádět výkon 
do sítě (kvůli poruše na vedeních).
Při budování energetických sítí je dodržováno pravidlo "N1"  celý systém musí 
být schopen provozu i v případě výpadku kteréhokoliv prvku soustavy, ať zdroje 
nebo vedení. Pro případ výpadku zdroje jsou k dispozici zálohy v podobě 
výkonových rezerv na jiných zdrojích, případně lze využít výpomoc ze zahraničí. 
Na klíčových vedeních je neustále sledováno jejich zatížení a změna toků 
výkonu v případě výpadku kteréhokoliv z nich. Soustava je průběžně 
rekonfigurována tak, aby ji takové výpadky neohrozily.
Rozsáhlý výpadek typu "blackout" ale většinou bývá způsoben souhrou 
nepříznivých okolností či lidskou chybou. Ochrany jsou "jenom" stroje, které 
přesně plní naprogramovanou úlohu.
Co řídit neumíme a proti čemu se plně zabezpečit neumíme, jsou vlivy přírody. 
Námraza zatěžuje vedení, což může vést až k jeho přetržení. Silný vítr může 
poškodit stožáry a vodiče, nebo způsobit pád stromu na vedení. Zálohování 
vedení, která vedou přes pole k našim domovům, bychom asi nedokázali 
zaplatit. Nezbývá než riziko výpadku akceptovat a být na něj přiměřeně 
připraven. 8 hodin bez elektřiny se zvládnout dá. Koneckonců, blackout je 
politováníhodná událost, ke které dochází maximálně jednou za deset let. 
Paniky tedy není třeba. Praktické informace nám poskytl IZS a krizový štáb. 

Ondřej Mamula
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STAVBA ZVEDACÍHO MOSTU PŘES KANÁL

V měsíci březnu byla předáním staveniště zahájena stavba Ředitelství vodních cest „Zvýšení mostů na laterárním 
kanálu Vraňany – Hořín“. 
Na konci března byly pokáceny břízy, které musely být odstraněny v souvislosti s touto stavbou. Dne 2.5. Začne 
příprava vrtu pod kanálem, do kterého budou umístěny inženýrské sítě. Od začátku měsíce května bude tedy pro 
občany nepřístupná velká část prostoru před hospodou u hřiště. Dbejte prosím zvýšené opatrnosti, pokud se 
budete v okolí stavby pohybovat. Dle harmonogramu prací, který máme v tuto chvíli k dispozici, budou před 
prázdninami probíhat také další přípravné práce a během první poloviny července proběhne stavba provizorního 
mostu přes kanál. Provizorní most bude po levé straně současného mostu, při pohledu od návsi ke kanálu. Od 
začátku července do poloviny srpna, bude vypuštěn laterární kanál a začnou práce na výstavbě provizorního 
mostu. S demolicí současného mostu se začne po výstavbě provizorního. Nový most by měl být dokončen do konce 

tohoto roku. Kdy však bude nový most 
zpřístupněn obyvatelům, není zatím 
jasné. Provizorní most, který bude 
o  prázdninách instalován, bude mít 
dostatečnou nosnost i pro popelářský 
vůz a případně i pro jednotky IZS. 
Dopravní problémy můžeme očekávat 
i  při cestách do Lužce nad Vltavou, 
protože stavba mostů bude ve stejném 
období probíhat i zde. Nejprve začnou 
práce na výstavbě nového mostu na 
začátku Lužce, bráno po kanálu. Nový 
most bude posunut oproti stávajícímu 
přibližně o 60 metrů směrem 
k Vraňanům. 
Vzhledem k velkým úpravám okolí 
kanálu a také příjezdových 
komunikací, bude příjezd autem od 
Vraňan do Lužce velmi komplikovaný, 
neli nemožný. Tento most v Lužci by 
měl být dokončen v dubnu roku 2020.
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VÁCLAV UHER NOVĚ
Na cestách se potkávají lidé, po cestách kráčí za sebou ti, co se mají rádi. Příroda cestám staví překážky. Lidé je 
překonávají, například pomocí mostů. V obci Sazená, se vloni díky investici Středočeského kraje vyloupl z ohyzdného 
betonového krunýře most přes Bakovský potok do své původní pískovcové krásy. Restaurátorskou obnovou prošly 
i dvě dochované sochy. Obec vyhlásila „pátrání“ po dokumentaci zbývajících šestici soch, které na mostě chybí. 
Obnova soch bude něco stát. Proto má Sazená záměr vyhlásit veřejnou sbírku na pořízení soch. Počin, který si může 
i jiná obec v okolí zařadit do svého „pořadníku práce“. 
Do nového roku si lidé většinou přejí, aby se splnila jejich přání. Záleží na každém, jak moc důsledně dotáhne své 
přání do konce. „Jen vytrvat“, řekl Zdeněk Svěrák alias Jára Cimrman. Letošní Nový rok byl obohacen proslovy 
Jaroslava Kubery, Radka Vondráčka a Andreje Babiše, vysokých ústavních činitelů. Využili opuštěné místo proslovu 
prezidenta republiky. Říkám si, snad se nedočkáme novoročních projevů hejtmanů, primátorů měst a představitelů 
obcí. Někdy méně znamená více. Poslechl jsem si všechny tři proslovy. Nejvýstižnější mi připadal proslov pana 
Kubery. Díky Wikipedii jsem si přečetl prezidentské proslovy Václava Havla. Jako dramatik a spisovatel měl proslovy 
obsáhlejší. Nechyběla v závěru proslovů nosná myšlenka, přání, výzva k aktuálnímu roku. Malý výběr. „Vše nové, 
dobré, co začíná klíčit, pečlivě se o to starejme. Život je výzvou, aby se každý pokusil udělat jej hezkým sobě 
i ostatním. Hledejme nadhled, buďme slušnější, vycházejme si vstříc. Věřím ve vítězství nad těmi, co neblaze 
„zamořují“ naše ovzduší. Je třeba stavět hráze bezohlednosti, posilovat autoritu, nezávislost policie, justice.“ Věty, 
které mají stále svoji platnost, i když autor těchto vět není mezi živými.  
Každý, kdo cestuje na Mělník, si jistě povšiml v posledních měsících loňského roku, že na katastru obcí Býkev a 
Hořín prošly důkladnou rekonstrukcí některé polní cesty, spojující obce.  V současné době potkat člověka na polních 
cestách je málo pravděpodobné. Občas někoho na polních cestách potkávám. Když se člověk prodírá šlahouny šípků, 
větvovím keřů, náletových stromů, není to příjemné. Projít se pěšky či projet na kole po upravené cestě je „jiné kafe“. 
Odkážu se na první odstavec. Cesty spojují sídla a cestami se spojují lidé. Dobrá zpráva zní i z druhé strany řeky 
Vltavy. Na katastru obce Zálezlice se dvě polní cesty oblékly do asfaltového hávu. Od obce k potrubnímu mostu přes 
Vltavu a od obce k Úporu. Co se inspirovat tímto záměrem a podobnou akci provést na katastru Vraňan či 
Mlčechvost? Nabízí se spojení našich obcí pomocí komunikace pro chodce nebo cyklisty. 
Koncem května se budou konat volby do Evropského parlamentu. Počtvrté můžeme svým hlasem a výběrem 
osobnosti dát vědět, že Česká republika se umí důstojně a důrazně ozvat v konglomerátu zástupců států Evropské 
unie. Volební účast za obec Vraňany má sestupnou tendenci. 2004  29%, 2009  23%, 2014  18%. Co odrazuje 

PIVOVAR CÍTOV (ZITOW)  1650   ?1782?  
První písemná zmínka o obci Cítov se objevuje v roce 1268, kdy král Přemysl 
Otakar II. potvrdil založení kláštera Augustiánů na Šopce. Klášter  měli založiti rytíř 
Smil z Cítova a Pavel z Luštěnice a vněm měli stráviti stáří. Rytíř Smil je také 
uváděn jako zakladatel kostela sv. Linharta v Cítově.  Marie Františka Hartiga dala 
roku 1713 postavit Mariánskou sochu před kostelem. Roku 1835 připadl Cítov 
rodu Lobkoviczů z Dolních Beřkovic.
Majitelé a nájemci pivovaru v Cítově 1650?1782?: Kašpar Belvic z Nostic  
Magdaléna Ludmila z Nostic  Anna ze Štampachu  Jan Vavřinec ze Žerotína  
Královská komora  Jiří Malovec z Chýnova  Hyacint Karel Villani  František ze 
Šendleru  Polyxena Eusebia ze Šendleru  Poslední majitel cítovského pivovárku 
byl Jan Humprecht hrabě z Hartigu. Pivovar se nacházel v místě nákupního 
střediska pod zámkem. Byl zrušen pro zastaralý provoz a konkurenci 
Lobkoviczkých pivovarů v  Dolních Beřkovicích a Roudnici nad Labem.                    

Josef Michovský
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ZNÁTE OBCE V OKOLÍ ? HORNÍ BEŘKOVICE

První písemná zmínka o obci Jenišovice pochází z roku 1436. 
Církevní správu nad obcí vykonávala farnost v Cítově. Obec 
měla ve středověku málo selských usedlostí. Po třicetileté válce 
je obec „zcela zkažená, role pšeničná, luk na mále“. Zřícená 
stavení byla dlouho po třicetileté válce pustá. V roce 1786 žilo 
v  obci 30 obyvatel. Do roku 1850 patřila obec pod panství 
Mělník, tehdy v majetku rodu Lobkowiczů. Po zrušení 
patrimoniální správy si větší část obce zakoupil hrabě Jan 
Kustoš ze Zubří a Lipky (17991881). Jenišovice zdědil 
Ferdinand Kustoš (18361894). Manželství Ferdinanda 
a  Johanny z Trautenbergu (18501919) zůstalo bezdětné, proto 
obec zdědila Františka Grotte (18721952), jejich neteř. Roku 
1890 žije v obci 146 obyvatelů ve 23 domech. V obci je hostinec, 
kovárna, obchod se smíšeným zbožím, 2 prodejny tabáku. Na 
náklady hraběcí rodiny byla v roce 1890 zřízena kaplička Panny 
Marie, roku 1902 dětský útulek. V letech 18451850 do 
katastru obce výrazně zasáhla stavba železniční dráhy Praha – 
Podmokly. Vlaková stanice byla skutečně plánována na katastru 
obce, pro neshody vlastníků pozemků s tehdejším rakouským 

státem bylo nádraží 
zřízeno na katastru 
obce Vraňany, ovšem s 
názvem Jenišovice. 
Přírodní dominantou je 
na východě katastru 
obce je Jenišovický 
vrch, který byl narušen 
lomem na čedič.
   Václav Uher

postupem času 1/3 až 4/5 oprávněných voličů od účasti na volbách? Členství v jakémkoliv druhu uskupení zákonitě 
přináší své výhody a nevýhody. Stačí se podívat, co se v našem katastru za evropské peníze vybudovalo: úprava trasy 
železniční tratě mezi zastávkami Nové Ouholice a Mlčechvosty, zařazení této tratě do evropského tranzitního koridoru. 
Silniční obchvat obcí Mlčechvosty a Spomyšl. Třináct let už si obyvatelé obcí užívají zasloužený klid od husté 
automobilové dopravy, která neustále stoupá. Před 4 roky se zahrada Mateřské školy oblékla do slušivého šatu a děti 
si určitě rádi hrají na spoustě herních prvků. Konečně nejmladší evropská investice proběhla v Mlčechvostech 
stavbou řadu splaškové kanalizace a „čovky“. Každý „mlčechvák“ si oddechl od hlídání hladiny septiku, nutnosti mít 
v pohotovosti telefonní číslo na odvoz odpadních vod. Už jedenáct let můžeme využívat možnosti překračovat státní 
hranice bez jakýchkoliv kontrol, využívat tzv. Schengen. Při svých cestách po Evropě si tuto možnost pochvaluji. 
A jistě nejsem sám. Vzpomeňme si na tyto klady, které přináší členství v Evropské unii při rozhodování, až přijdou 
domů volební hlasovací lístky a budeme si probírat jednotlivé listiny a uvažovat, který lístek si vybereme a vhodíme 
do urny. Václav Uher
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Zlata Aulíková, Vladimíra Bílková, František Bodiš, Věra Buřičová, Jiří Cinybulk, Jan Černý, Miroslav Černý, Jindřich 
Duchoslav, Věra Hanušová, Marie Hrdličková, Milan Hrdlička, Radomír Husák, Eva Košťálová, Pavel Kotek, Adéla 
Nápravníková, Irena Novotná, Dagmar Srbová, Marie Uhrová, Drahomíra Víšková a Květoslava Hermanová, třídní 
učitelka Fotografii zapůjčil a osoby na fotografii určil pan Jan Černý

POZNÁVÁTE SE ? 5. TŘÍDA, ZŠ VRAŇANY, ŠKOLNÍ ROK 1967/68

CO NÁŠ ČEKÁ A NEMINE Z KRAJE ROKU 2019
Volby:
 24. a 25. května volby do Evropského parlamentu 

Kultura a sport:
 27.5. obecní výlet do Kutné hory
 18.5. Divadelní představení Severočeký Buchaři  sál 

Mlčechvosty
 6.6. Koncert Xaviera Baumaxy – sál Mlčechvosty
 8.6. Dětský den  hřiště
 15.6. Turnaj v nohejbalu – hřiště v Topůlkách

Státní svátky:
 1. května
 8. května

Škola:
 2. a 3. 5. ředitelské volno

Šipky:
 4. května 18h
 1. června 18h

Cyklotoulky:
 27. dubna k jeskyni Klemperka
 4. května okolo Dřínovskéhé vrchu a přes veltruský 

park
 11. května na Starokladno a do Chýně
 23.  26. května kolem Třeboňských rybníků
 8. června k pivovaru Podkováň
 22. června přes pivovar Mlýn na Úštěk
 29. června k pivovárku Zichovec a Panenskému Týnci
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